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Dvě blatenské vicemistryně republiky
Na nedávných MČR v kuželkách získaly pro 
blatenský sport st. žákyně Beáta Svačinová 
a dorostenka Monika Kalousová vicemistrovské 
tituly ve sprintu. Zopakovaly tak medailová 
umístění z loňského šampionátu, což úspěch 
ještě více umocňuje. Srdečně gratulujeme! 
Podrobnosti naleznete v tradiční rubrice tohoto 
vydání BL.

8. 5. 2023 Blatnou navštívili: generální konzulka 
(Consul General) Kelly Kopcial, kterou doprovodila kolegyně Lada Šelířová, 

která tlumočila, a jejich ukrajinská kolegyně Oksana Davydovych.
Pan starosta Robert Flandera, paní konzulka i starostka Sokola B. Malinová ve svých pro-

jevech nejen vzpomněli nesmírných obětí druhé světové války, ale zdůraznili paralelu dnešní 
situace na Ukrajině se situací před druhou světovou válkou, kdy si také někteří i světoví státníci 
mysleli, že agresora lze zastavit ústupky a mír zachránit obětováním území svrchovaného státu, 
na které si agresor dělá nárok.

Velmi dojemné bylo, když se paní konzulka svěřila s tím, že její přímí rodinní příslušníci 
ve válce padli.

Jazz day na nábřeží
Vozidla americké armády příjíždí do Blatné 

a stále je o ně zájem

Pietní akt ke konci 2. světové války 8. května u Sokolovny

ARTfestival — 3. ročník

Floristické expozice 
Design market 

Koncerty — Divadla 
Přednášky — Tvůrčí dílny 

Prodej růží  
Recitál Jana Ciny  

MALÝ PRINC  
ČECHOMOR

www.plantaz-blatna.cz

30. 6.—2. 7. 2023

OSL AVY OSVOBOZENÍ
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ktual i ty
Vesnice Devthika, Bihár, 

severní Indie - únor 
2023

Kamarád Sabir Khan mě pozval již před 
několika lety na návštěvu do vesnice,odkud 
pochází. Pandemie ale zapříčinila, že se můj 
výlet na venkov uskutečnil až letos. Čtrnáct 
dnů jsem spala na tvrdé pryčně, nepouží-
vala standardní toaletu ani koupelnu, jedla 
se zapřením, co mi bylo nabídnuto, jezdila 
na motorce cestou necestou…, ale hlavně 
jsem fotografovala, vyptávala se a sledova-
la vše, co se kolem mě dělo. V podobném 
prostředí, tedy na vesnici v různých koutech 
Indie, jsem pobývala již několikrát. Tentokrát 
jsem byla zvědavá jestli se změnil za po-
sledních pár let způsob života vesničanů 
a jak se od sebe liší muslimské,křesťanské 
a hinduistické venkovské domácnosti.
Pokusím se s Vámi o tyto zážitky podělit 
v neděli 28. května v 19 hodin v kavárně 
Železářství U Šulců.

Kamila Berndorff ová 

PŘED SERVÁCEM NENÍ LÉTA, 
PO SERVÁCI S MRAZY VETA

V polovině měsíce května musíme ještě 
počítat s ranními mrazíky. Ledoví muži – 
Pankrác, Servác, Bonifác a na ně navazující 
svátek Žofi e bývají přelomem mezi zimním 
a letním časem, a často již defi nitivním zakon-
čením chladných mrazivých dní .
DÉŠŤ SVATÉ ŽOFIE, ŠVESTKY UBIJE
BYLINKY NA PODPORU IMUNITY

Polovina chladného roku je za námi, čeká 
nás ta příznivější část . Máme se na co těšit. 
Jen abychom mohli vše prožívat v radosti 
a ve zdraví! Během zimního období jsme 
mnohdy onemocněli a při léčbě užívali an-
tibiotika, která sice nemoc vyléčí, ale často 
nám způsobí nerovnováhu naší střevní mik-
rofl óry, která je tak důležitá pro naši imunitu 
a ovlivňuje naše zdraví. Jakými bylinkami 
podpoříme naše zdraví  a střevní mikrofl óře 
opět navrátíme vyváženost?

HEŘMÁNEK - Popíjením odvaru z heř-
mánku si napravíme zažívání, léčíme zánětlivé 
procesy v zažívacím traktu. Heřmánek také 
dezinfi kuje.

LEN SETÝ -  Semena lnu jsou spoleh-
livým čističem střev. Jen musíme dodržet 
dávkování a délku léčby. 3x denně rozkou-
šeme jednu polévkovou lžíci semen a dobře 
zapijeme vodou.

Zároveň si takto nastartujeme metabolis-
mus.  Užívat musíme však jen max. jeden týden

BRUSINKY – také pomohou se získáním 
rovnováhy 

JILM – kůra z Jilmu normalizuje bakterie, 
které jsou pro tělo prospěšné

Stejně tak KOPRETINA ŘIMBABA, 
PENÍZOVKA (houba). LOPUCH VĚTŠÍ. 
MEDVĚDÍ ČESNEK I ČESNEK

LIDOVÉ ŘEMESLO V MÁJI
Jsme tu pro vás každou sobotu od 9.00 

do 14. – 16.00 hodin. Půjčovna loděk dosud 
není v provozu. Předpokládáme, že se tak 
stane až v červnu.

Potřebujete dárek od srdce? Máte důvod 
nás navštívit.

NÁŠ TIP NA KONEC 
KVĚTNA: náušnice a pří-
věšky z paličkované krajky
POKUD URBAN Z PECE 
NESLEZE, TEPLA NEBU-
DE (25. 5.)

Eva Fučíková, lidové 
řemeslo

GPS souřadnice Sedlické obory
49°21’56,16” s. š., 13°59’17,16” v. d.

Zemřelí duben 2023:
Klepsová Milena - nar. 11.5.1947, bydli-
ště Blatná, úmrtí 31.3.2023
Beneš Vlastimil - nar. 22.10.1944, bydli-
ště Blatná, úmrtí 4.4.2023
Kalátová Helena - nar. 22.9.1947, bydliště 
Tisov, úmrtí 14.4.2023
Brejcha Karel - nar. 21.12.1938, bydliště 
Blatná, úmrtí 19.4.2023
Tvrdá Růžena - nar. 22.7.1932, bydliště 
Blatná, úmrtí 20.4.2023
Maňhal Josef - nar. 20.3.1947, bydliště 
Blatná, úmrtí 21.4.2023
Labuda Karel - nar. 6.7.1954, bydliště 
Leletice, úmrtí 25.4.2023

Přijďte do Kulturní kavárny Železář-
ství u Šulců v neděli, 14.5. od 18 hodin 
na besedu s hostem Blatenských listů, 
Liborem Mertlem. Libor Mertl vyučuje 
marketing a management na vysokých 
školách a jako mentor a kouč pomáhá 
budovat správní rady v komerčním 
i neziskovém sektoru.
Jeho oblíbený citát: „Život je příliš 
krátký na to, abychom měli malé plány.“ 
- Tomáš Baťa
Rezervujte si místo v kavárně na čísle 
797 821 211 
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Zprávy
z radnice

Upozornění na splatnost 
místních poplatků

První splátka poplatku za obecní systém odpadového hos-
podářství musí být uhrazena do 31. 5. Tento poplatek je zaveden 
obecně závaznou vyhláškou č. 2/2021 od 1. 1. 2022  a základní sazba 
poplatku činí 840 Kč. Poplatek má paušální charakter – vychází 
z principu, že z obcí zavedeného systému odpadového hospodářství 
má prospěch každá osoba přihlášená v obci nebo vlastnící na území 
obce nemovitou věc.

Poplatek ze psa je splatný do 30. 6.
Poplatky lze zaplatit na účet města č. 271688994/0300 s přiděleným 

variabilním symbolem. Variabilní symboly jsou stejné jako v loňském 
roce – jsou uvedeny na stvrzenkách, případně lze požádat o jejich sdě-
lení pracovnice pokladny na tel. 383416145 a 383416141. Hotově nebo 
platební kartou lze zaplatit v pokladních hodinách (pondělí a středa 
7.30-12.00 a 13.00-16.30, pátek 7.30-11.30h) na pokladně městského 
úřadu v č. p. 322. Zde je také možno si vyzvednou poštovní poukázku.

Informace ze 4. zasedání Zastupitelstva 
města Blatná, které se konalo dne 26. 
dubna 2023
Na zasedání bylo přítomno 14 zastupitelů.
ZM po projednání

● schválilo záměr prodeje pozemků souvisejících s veřejně pro-
spěšnou stavbou „I20 Hněvkov- Sedlice“,

● souhlasilo s uzavřením smlouvy o vybudování parkovacích míst,
● schválilo žádost o schválení závazných fi nančních podílů na akci 

„Restaurování varhan – II. etapa“, areál kostela Nanebevzetí 
Panny Marie,

● schválilo předložený Střednědobý plán rozvoje sociálních služeb 
ORP Blatná na období 2023-2025,

● vzalo na vědomí předloženou výroční zprávu o realizaci proti-
drogové politiky v Blatné za rok 2022,

● schválilo rozpočtová opatření č. 10/23/Z – 24/23/Z včetně změn 
závazných ukazatelů a rozpočtů příspěvkových organizací města 
a vzalo na vědomí zápis z jednání Finančního výboru ze dne 
05. 04. 2023.

 
Další zasedání zastupitelstva se uskuteční dne 21. 06. 2023.

Ing. Simona Sedláčková, tajemnice MěÚ Blatná

Milé  ženy,  přijměte srdečné pozvání na další, tentokráte Májový 
čaj o páté v Blatné.

A to v úterý  16.5. v 17 hodin. 
Každou  z vás  jistě  zajímá, jak zvládnout  svůj  cyklus,  jak hor-

monální  rovnováhu,  jak se vyhnout  myomům , cystám a běžným  
gynekologickým potížím.

Vezměte sebou i kamarádku, dceru, bude to inspirativní pro každou 
ženu. V tom případě dostanete i dárek. 

Domluvený máme salonek v kavárně u Denisy V Podzámčí .
Těšíme se na vás .

Silvie & Jarka
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Ekonomické okénko 
s Oskarem:

Zp r á v y
T S  B l a t n á

Sběrný dvůr v Čechově ulici je 
od 20. 4. 2023 opět v provozu

Provozní doba:
úterý    9:00 – 11:00 a 15:00 – 16:00
čtvrtek 9:00 – 11:00 a 15:00 – 16:00

I slavná infl uencerka může 
prodělat. A vy s ní

Nedávno se na internetu objevila zpráva, které jsem nejdříve nechtěl 
uvěřit. Původně slibovaný článek o tom, jak si nechat zvýšit mzdu musí 
být až v příštím vydání. 

Jistá infl uencerka Kerolajnaa vedla na sociálních sítích komunitu 
desítek tisíc žen a maminek, kterým radila o zdravém životním stylu. Ke-
rolajnaa přesvědčovala své sledující, aby “investovali” do kryptoměnového 
projektu, který sliboval bezpečnost a vysoké zhodnocení (až 20 % p.a.). 
Projekt teď nechce peníze vyplatit zpět. Následovala reportáž zoufalých 
samoživitelek, které si na to vzaly půjčku.

Pojďme si teď společně stanovit fakt, který platí již od počátku lidstva, 
kapitalismu a veškeré naší existence. Neexistuje činnost, natož investice 
peněz, která by byla bez rizika. Tečka. Pokud nám říká náš soused, kama-
rád, naše děti, muž v hezkém saku, politický činitel, doktor, nebo kdokoliv 
jiný, že pro nás má unikátní šanci vysoce zhodnotit naše peníze, s žádným 
nebo minimálním rizikem, je to čirý nesmysl. 

Několik bodů, jak se vyhnout budoucímu mrzení:
1. Neinvestujme do věcí, kterým nerozumíme.
2. Nepanikařme a nebuďme pod časovým tlakem. Pokud nepřijde neoče-

kávaná katastrofa (např. výbuch sopky a zánik lidstva), o své úspory 
nepřijdeme hned zítra, ani za týden či za měsíc. Je však dobré začít 
o penězích přemýšlet, zjišťovat si informace a investovat průběžně.

3. Nenechme se zlákat vysokými zisky. Pokud se nám někdo snaží 
prodat investici s vysokým zhodnocením a minimálním rizikem, 
buďme opatrní. 

4. Nevěřme slepě sociálním sítím. Schopnost získat sledující na internetu 
nemusí znamenat odbornost v oblasti fi nancí.

5. Nepřesahujme své fi nanční možnosti a kvůli investicím se nazadlu-
žujme. Investujme pouze peníze, které máme tzv. navíc. 

6. Přemýšlejme selským rozumem. Investování může působit složitě, 
je to však ve své podstatě velmi jednoduchá činnost.

7. Diverzifi kujme. Nedávejme všechny  peníze jen do jedné investice.
8. Pokud si přeci jen sami netroufáme, je dobré nechat si pomoci certi-

fi kovaným odborníkem na fi nance. Každopádně věřím tomu, že 90 % 
z nás to zvládne samo a nakonec se bude mít mnohem lépe, než když 
si nechá prodat drahé produkty od fi nanční poradců. 

Zdroj: kniha Inteligentní Investor - Benjamin Graham, seznam.cz

Protože se jedná čistě o informativní článek, musí tu být na závěr 
jedna formalita. Nejedná se o investiční doporučení, investiční poraden-
ství či fi nanční poradenství. Neposkytuji žádnou z hlavních či vedlejších 
investičních služeb vyjmenovaných v zákoně o podnikání na kapitálovém 
trhu č. 256/2004 Sb. 

Den jako sen na zámku Blatná 
Prožijte s námi nezapomenutelný den v sobotu 27. května a na-

vštivte náš festival krásy, módy a bublinek!
Nechte se inspirovat nejnovějšími módními trendy na našich mód-

ních přehlídkách a prozkoumejte krásné zámecké svatební prostory 
a tipy na svatební výzdobu.

Naučte se tančit, popíjejte bublinky prosecca a dopřejte si sklenku 
vína při prohlídce stánků krásy s nabídkou nehtových, kadeřnických 
a vizážistických služeb. Ve stáncích si také můžete zakoupit krásné 
šperky, oblečení a kosmetiku. Výklad karet vám udělá Mgr. Lada 
Záhlavová. Celou akci květinově vyzdobí fl oristka Andrea Šmídová. 

Po celý den bude hrát živá hudba v podání kytarového a vokálního 
dua s americkými kořeny. Niko a Elijah jsou známí propracovanými 
harmoniemi, mladistvou energií a nezapomenutelnými koncerty. Je-
jich repertoár zahrnuje vše od rockových a popových hitů po klasické 
soulové písně, reggae a punk. Mají za sebou přes 6 roků společného 
vystupování na českých pódiích

Kromě toho nás také čeká povídání s psychterapeutkou Helenou 
Skořepovou, která nám poradí, jak na vnitřní pohodu a klid.

Celodenní program od 10:00 do 18:00 je zdarma, hlavní program 
začíná v 18:00, vstupné činí 500 Kč a svoji vstupenku si můžete zakou-
pit prostřednictvím našich webových stránek  nebo na pokladně zámku. 

Hlavní program akce Den jako sen zahájí paní baronka Jana Ger-
menis-Hildprandt v 18:00. 
Těšit se můžete na: 

- Welcome drink na západní terase zámku s tím nejkrásnějším 
výhledem do anglického parku - 3 módní show v čele s Miss Tourism 
International Michaelou Haladovou, modelkou Gabrielou Dvořákovou 
a fi nalistkami České Miss 

- Taneční show ve stylu Šíleně smutné princezny
- Besedu s psychoterapeutkou Helenou Skořepovou o tom, jak 

na vnitřní pohodu a klid
- Povídání o módních trendech se stylistkou Ditou Bezděkovou 
- Barmanskou show 
Na první módní show se představí blatenský obchod Italská Móda 

Miláno. Modelky dále předvedou outfi ty od Fashion Island Europe 
a tato přehlídka bude probíhat za romantického doprovodu houslistky 
Andrey Jiskrové. Můžete se těšit i na naprosto netradiční zvířecí model-
ky, více ale zatím prozrazovat nebudeme :) Na závěr modelky obléknou 
krásné ručně šité společenské a svatební šaty z Gabrielina ateliéru. 

Nenechte si ujít tuto jedinečnou akci. Uvidíme se 27. května 
na zámku Blatná!                                                           Zámek Blatná 
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Co čte a o čem přemýšlí Jan Kára
Vážené čtenářky, vážení čte-
náři,

o britském novináři Timu 
Marshallovi už jsem jednou 

psal, ale rád se k němu vracím. V Česku mu 
totiž vyšla další kniha, a i tentokrát její titul 
odkazuje na geografii. Jmenuje se „Moc 
geografi e v 21. století“ a opět je to skvělý 
průvodce současným světem. Zabývá se 
skupinou zemí, které z různých důvodů hrají 
v globálním měřítku důležitou roli, a k nim 
přidává oblast afrického Sahelu a navrch ještě 
Vesmír. Pojednání o jednotlivých zemích jsou 
koncipována téměř jako životopisné příběhy: 
vylíčeno je jejich „zrození“, jejich významné 
vývojové mezníky, růst či úpadek, vnitřní 
vazby i vnější vztahy, spojenci i nepřátelé. 
Text není přetížen jmény, fakty a čísly, je čtivý 
a místy dokonce napínavý. 

Australský příběh je především o tom, 
jak se z odlehlé trestanecké kolonie během 
necelých 250 let stal vyspělý stát, který se 

navíc posunul do strategicky významné 
polohy v indo-pacifi cké oblasti; tím směrem 
v poslední době totiž usilovně rozšiřuje svůj 
vliv Čína, což se nejen Austrálii vůbec nelíbí.

Několik tisíciletí historie dnešního Íránu 
značně ovlivnila geografi e; íránské území je - 
podobně jako Čechy – lemováno hradbou hor, 
a proto bylo těžké si zdejší civilizace podma-
nit. V  16. století se země ofi ciálně přihlásila 
k šiítskému islámu, čímž byl v muslimském 
světě vyvolán dodnes trvající rozkol. Součástí 
moderního íránského příběhu je samozřejmě 
ropa, série politických převratů, autoritářská 
vláda ajatolláhů či jaderná ambice.

Protipólem Íránu je Saúdská Arábie, cent-
rum sunnitského islámu ležící na druhé straně 
Perského zálivu. Kořeny tohoto pouštního 

království sahají pouze do 18. století a až 
počátkem 20. století saúdskou moc pozdvihl 
Ibn Saúd, který měl s 20 manželkami asi 
100 dětí; dnes má panovnická rodina 15000 
příslušníků, kterým ropa zajistila pohádkové 
bohatství a kteří znepokojeně sledují, jak se 
svět snaží závislosti na ropě zbavit. Země je 
také líhní islámského radikalismu a terorismu.

Příběh Velké Británie začíná tektonikou – 
Anglii a Skotsko totiž tvoří odlišné tektonické 
kry, které se pohybovaly proti sobě a před 
miliony let se spojily. Což je můstek k úvaze, 
co by se stalo, kdyby Skotsko vyhlásilo ne-
závislost. Mezitím 
jsou ale načrtnuty 
celé dějiny včetně 
historie budování 
britského impéria 
a jeho pozdějšího 
rozkladu, a také 
dopady a souvis-
losti brexitu.

S a m o s t a t -
né kapitoly jsou 
věnovány Řecku 
a Turecku, ale 
v  m n o h é m  s e 
prolínají, tak jako 
se prolíná historie 

obou zemí, přičemž historické zátěže živí 
současné tenze. Obě země byly centry velkých 
říší – Řecko ve starověku, Turecko do za-
čátku 20. století; obě se navzájem ovládaly 
a leccos si dluží. Sváří se o Kypr a o ostrovy 
v Egejském moři, napětí zvyšují migrační vlny 
mířící do Evropy a nově i slibná naleziště ropy 
a zemního plynu ve východním Středomoří. 
Přitom jsou obě země členy NATO!

Etiopie si jako jediná africká země 
v koloniální době udržela nezávislost, ale je 
dodnes vnitřně rozdělena podle etnických 
a klanových linií a trvalé vnitřní napětí občas 
přerůstá v ničivou občanskou válku. Etiopie 
sice nemá přístup k moři, ale kontroluje vět-
šinu vody, která protéká Nilem, a boj o vodu 
ve vyprahlé severovýchodní Africe začíná být 
docela dramatický. Přispívá k tomu klimatická 
změna, která ovšem ještě více ovlivňuje široký 
pás země jižně od Sahary - jde o polopouštní 
území označované jako Sahel, neklidnou zónu 
slabých vlád, náboženských střetů, terorismu 
a migračních tras z Afriky do Evropy, obdaře-
nou – spíše ke své smůle – bohatými nalezišti 
zlata a vzácných zemin.

Dlouhé trvání má i španělský příběh. 
Země se po staletí složitě formovala a posléze 
složitě hledala cestu do moderní Evropy, při-
čemž soužití jejích historických a etnických 
oblastí – zejména Baskicka a Katalánska - 

není dodnes vyřešeno. I Španělsko navíc po-
ciťuje změnu klimatu a jeho části se nejspíše 
pozvolna proměňují v poušť. 

Z celkového zaměření knihy se poněkud 
vymyká závěrečná kapitola: zasvěceně pojed-
nává o vesmíru a ukazuje cestu od mírového 
dobývání vesmíru přes jeho komerční využí-
vání až ke „hvězdným válkám“, na které má 
lidstvo docela slušně našlápnuto.

Marshall v „Moci geografie“ skvělým 
způsobem spojuje popis přírodních podmínek, 
historii, politiku a další aspekty – náboženské 
poměry, vojenskou sílu, geopolitické vazby 
atd. Pokud vás zajímá dění ve světě, vřele do-
poručuji. Takhle nějak by se měl učit zeměpis! 

Jan Kára

Obal knihy je výstižný a vtipný

Austrálie už zdaleka není periférií světa

Blízký východ je prvotřídní „skládačka“

Sahel se táhne napříč celou Afrikou
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Kdo byl Jiří Janáček 
Dne 14. února tohoto roku zemřel vý-

znamný blatenský rodák Jiří Janáček, středo-
školský a vysokoškolský pedagog, literární 
i divadelní vědec, kritik, publicista, redaktor 
a samozřejmě vášnivý skaut. V květnu by 
oslavil své 96. narozeniny. Po necelém roce 
následoval na onen svět svého o 11 let mlad-
šího bratra Milana, malíře a herce. I když 
bratry osud zavál na sever Čech, Blatnou 
oba milovali a cítili se bytostnými Jihočechy.

Jiří se narodil 7. května roku 1927. Tatí-
nek Bedřich Janáček přišel z Pelhřimovska 
a vlastnil v Blatné drogerii. Maminka Marie 
pocházela z Blatné, kde její rodiče Albína 
a Antonín Hájkovi provozovali koloniál. Ro-
dina měla kladný vztah k výtvarnému umění 
i k literatuře. Díky prarodičům přičichl Jiří Ja-
náček k divadlu a k loutkařině.  Na ochotnická 
představení chodili pravidelně.  Pro malého 
Jiříka byl prý nejsilnější zážitek, když v roce 
1936 hráli místní ochotníci představení Král 
Oidipus v režii učitele Josefa Šilhy. Účinko-
val s nimi totiž slavný herec Eduard Kohout. 
O mnoho let později se s ním Jiří Janáček 
setkal osobně a o svoji dětskou vzpomínku 
se s ním podělil. 

Jako malý se také stal zapáleným skautem. 
Jezdili s oddílem po výletech, kempovali 
u blatenských rybníků, učili se morseovku. 
(Když se JJ přestěhoval do Liberce, vozil 
tamní skauty na tábory na Blatensko.)

Po měšťance šel Jiří studovat na strakonic-
ké gymnázium, během studia se stal členem 
Loutkářského soustředění při Masarykově 
lidovýchovném ústavu. Začal hrát v hostinci 
U Bílého Lva s blatenským ochotnickým spol-
kem J. K. Tyla pohádky pro děti a se souborem 
Církve československé zase secvičoval Paši-
jové hry. Mezi jeho další záliby patřilo hraní 
na klarinet či housle. Po gymnáziu chtěl zkusit 
studium na konzervatoři, ale lákala ho i režie 
a dramaturgie. Rodiče však rozhodli jinak, 
proto když v roce 1946 Jiří Janáček úspěšně 
odmaturoval, nastoupil na Univerzitu Karlovu 
na obor český jazyk a fi losofi i. 

I během studií na vysoké škole trávil čas 
s blatenskými ochotníky. Každou sobotu 
jezdil z Prahy na zkoušky. Hrál na příklad 
v dramatu bratří Čapků Ze života hmyzu, 
nebo v Tylově Strakonickém dudáku. Na toto 
období vzpomínal: „Existovaly i speciální 
maňáskové hry, třeba aktuální Babka chňapka 
šmelinaří. O prázdninách jsme hráli na bri-
gádách i pro dospělé. S kamarádem Mildou 

Jestřábem a kamarádkou Jarmilou Průchovou, 
dcerou známého blatenského loutkáře a tvůrce 
loutkových her Jaroslava Průchy, jsme už 
v roce 1945 založili soubor. Jarmila byla 
šikovná, ušila maňásky. Doteď mám ještě 
v knihovně z té doby Kašpárka. Hráli jsme 
v okolních vsích především pro děti, například 
vlastní dramatizaci bratrů Čapků O pejskovi 
a kočičce. Jezdili jsme také po místech, kde 
byli lidé na různých brigádách. Byli jsme třeba 
na táboře, kde brigádničili studenti herectví. Ti 
hráli s námi a byli z toho úplně na větvi. Pod 
záštitou Svazu vysokoškolského studenstva 
jsme jezdili na Ostravsko a na Jihlavsko, hráli 

jsme představení pro děti a dělali legraci. 
Jezdili jsme také do Prahy. Na tamní peda-
gogické fakultě jsem měl známého učitele, 
který se na svých seminářích věnoval využití 
loutkového a maňáskového divadla při výuce. 
Tak nás pozval a my jsme uvedli dvě hry: 
Kecafán a Hacafán, typickou maňáskovou 
rytířskou férii a Gradovovu hru Směšná prá-
ce. A studenti o tom pak diskutovali. Osobně 
nejvíc vzpomínám na Vojtěcha Suchardu, 
zakladatele divadla Říše loutek, tvůrce loutek, 
režiséra a herce, za kterým jsem chodil do di-
vadla. Bral mne do své dílny, tehdy vyřezával 
dvanáct nových apoštolů pro Pražský orloj. 
Byl nesmírně šikovný, byl to takový čestný 
velitel Říše loutek, tohle divadlo mne obecně 
velmi inspirovalo.“ (z rozhovoru pro Projekt 
Regionálních osobností Libereckého kraje, 
www.osobnostilibereckehokraje.cz)

Jelikož se Jiří Janáček svými názory na ko-
munistický převrat v roce 1948 netajil, neprošel 
po první státnici na UK tzv. “studijními prověr-
kami”. Naštěstí to ale dobře dopadlo a za Jiřího 
Janáčka se postavili blatenští učitelé, ochotníci 
a tehdejší okresní inspektor pro kulturu. Školu 
dodělal a stal se učitelem v severočeském No-
vém Boru, kde se v roce 1953 i oženil. 

Později se Janáčkovi přestěhovali na 13 
let do Varnsdorfu. Na tamní jedenáctiletce 
nadchl Janáček studenty pro divadlo a secvičil 
společně s nimi třeba Strakonického dudáka 
od J.K. Tyla nebo Princeznu Pampelišku 
od Jaroslava Kvapila. Se svými varnsdorf-
skými studenty se pak Janáček pravidelně 
vídal až do roku 2019. Kromě dětí vzdělá-
val i dospělé, a to v Závodním klubu Elite 
Varnsdorf na večerní škole. Na stejném místě 
pořádal i literární večery, kterých uspořádal 
téměř 70. Díky Severočeskému nakladatelství 
v Liberci a Klubu přátel poezie mohl pozvat 
do Varnsdorfu známé básníky a spisovatele, 
například Františka Hrubína, Karla Šiktance, 
Ivana Diviše nebo Jiřího Šotolu. 

 V roce 1960 se Jiří Janáček přestěhoval 
s rodinou do Liberce, protože dostal nabídku 
práce redaktora v Severočeském nakladatel-
ství, kde už jako výtvarný redaktor pracoval 
jeho bratr Milan. Bratři Janáčkovi a jejich 
rodiny po určitý čas dokonce bydleli společ-
ně v jedné z libereckých vil. Oba se aktivně 
zapojili do kulturního života města. Od roku 
1969 začal Jiří Janáček opět učit. Nejprve 
na liberecké Střední ekonomické škole 
a odtud přešel v roce 1990 na Vysokou školu 
strojní a textilní, dnešní Technickou univerzi-
tu, na Katedru českého jazyka a literatury. Jiří 
Janáček působil na univerzitě až do roku 2003.

Současně studoval v Praze divadelní vědu 
a věnoval se literární činnosti. Rád podporoval 
mladé talenty, a proto byl lektorem v Lite-
rárním klubu mladých při Krajské vědecké 
knihovně v Liberci. Porotcoval v různých 
divadelních a literárních soutěžích. Byl čle-
nem Syndikátu novinářů ČR a Teatrologické 
společnosti v Praze. Přispíval do různých 
časopisů a novin, např. do Libereckého dne, 
MF Dnes, Lidových novin, Týdeníku Rozhlas, 
Divadelní Revue, do Loutkáře a občas do roz-
hlasové stanice Svobodná Evropa. Recenzoval 
divadelní představení libereckého Divadla F. 
X. Šaldy a loutkového Naivního divadla, kde 
v obou psával dříve i scénáře pro herce.

V roce 1998 zakládal Kruh autorů Libe-
recka, který sdružoval spisovatele, publicisty, 
výtvarníky, herce, historiky. Napsal řadu 
publikací týkajících se libereckého divadla, 
ale věnoval se i Blatné. Výběr jeho počinů: 
Amatérští loutkáři v Liberci 1918–1938, Čty-
řikrát Městské divadlo Liberec (Stadttheater 
Reichenberg) 1893–1938, Zamyšlení nad 
osudovým setkáním F. X. Šaldy s Evou Jur-
činovou, Jaroslav Průcha – učitel a spisovatel, 
Kašpárkoviny – pohádky na motivy her Jaro-
slava Průchy. Za práci v kultuře a za svoji ba-
datelskou činnost obdržel Jiří Janáček v roce 
2007 Poctu hejtmana Libereckého kraje. 

V rámci projektu “Za vitrinou” jste 
mohli v březnu vidět za výlohou infocentra 
dílo MgA. Tomáše Machka z mračovského 
Divadla ToTeM. Svojí instalací chtěl vzdát 
hold všem českým i slovenským loutkářům, 
současným i těm již nežijícím. Před sedmi 
lety bylo totiž české a slovenské loutkářstv í 
zapsáno na seznam nehmotného kulturního 
dědictví UNESCO. Do instalace jsme přidali 
fotografi i Jiřího Janáčka. Právem tam patřil.

Pavlína Eisenhamerová
Městské muzeum Blatná

Blatenští ochotníci, divadelní hra Král Oidipus, 
1936

Instalace Tomáše Machka

Instalace Tomáše Machka, do které jsme přidali 
fotografi i i Jiřího Janáčka
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Po článku Honzy Káry v minulém čísle přinášíme ještě článek o Janu Pravoslavu 
Koubkovi od Jiřího Janáčka. Článek byl uveden v prvním ročníku Blatenských 
listů, v čísle 8, které vyšlo 21. dubna 1990 a reagoval tehdy na návrat jména hlavní 
blatenské třídy. Komunisté ji totiž přejmenovali na Gottwaldovu.                        ZM

Máme zase 
Koubkovu třídu

Myslím si, že zatvrzelý blatenský rodák 
nikdy ani tu hlavní tepnu ve městě jinak 
nejmenoval než Koubkova třída. Prostě 
nový název se nikterak nevžil. Pro ty mladé 
a nejmladší obyvatele města snad nebude 
na škodu, když jim připomeneme nejslavněj-
šího blatenského rodáka.

Jan Pravoslav Koubek se v Blatné narodil 
5.června 1805. V roce 1819 odešel na studia 
do Písku, později do Prahy, kde byl jeho pro-
fesorem Josef Jungmann. Filozofi cká studia 
absolvoval v Plzni. Z Plzně se Koubek vrátil 
do Prahy, aby tu studoval práva. Studia však 
nedokončil, protože odjel do Haliče jako vy-
chovatel v rodině hrabat Romerů. V Polsku 
působil do roku 1837. Lákala jej Praha. Tam se 
také za krátkou dobu stal řádným profesorem 

české řeči a literatury na univerzitě. Doktorem 
fi lozofi e byl jmenován roku 1848 a současně 
působil jako profesor polské literatury (pře-
kládal z polštiny a z ruštiny). Z básnického 
díla je známa báseň Rokoko. Myšlenkově 
závažnější je nedokončený satirický epos Bás-
níkova cesta do pekel a oslavné verše Hroby 
básníků slovanských. První ze jmenovaných 
děl otevřeně tepe nešvary doby. Nejznámější 
částí eposu je tzv. Traktátek o tichošlápcích:

Jsou to jisté stvůry takové...
jejich srdce plné skryté zlosti,
ke zlému vždy činu hotové...

Tyto verše, ještě dnes aktuálně varovné, si ne-
troufal, revolučním rokem 1848 poznamenaný 
básník, veřejně publikovat, vyšly až po jeho 
smrti. V padesátých letech 19.století byl 
vlastenecký profesor na svých přednáškách 
sledován, různými výstrahami terorizován, 
netroufal si z katedry již vřelejšího slova 
pronésti, boje se vlastního stínu“ (Frič). Našlo 

by se v Koubkově osudu mnoho podobností 
s dobou nedávnou, kdybychom podrobněji 
sledovali jeho učitelskou činnost v době 
Bachova absolutismu. Vzácný člověk, který 
byl generací májovců stavěn vedle Jungman-
na a Klicpery, jak psal Hálek. Neruda pak 
zaznamenal, že coby kluci na přednáškách 
„seděli zbožně jako v kostele, rozechvěni, 
blaženi, jak se starý Koubek na ně s katedry 
usmíval“ a Sabina tvrdil, že Koubek působil 
„kouzlem osobnosti”. A tento muž, který jako 
jeden z prvních odhadl velikost Máchovu 
ještě v době, kdy jeho Máj byl odsuzován, byl 
přímo uštván. Pronásledován stihomamem, že 
mezi jeho posluchači jsou nasazeni špehové, 
postonával. Aby se zbavil chorobných před-
stav, vrátil se do svého rodiště, ale již to ne-
bylo mnoho platné. 28.prosince 1854 ve svém 
rodném domě č.12 o půl šesté večer zemřel.

Je pochován na blatenském hřbitově. Ode-
šel člověk, z jehož odkazu můžeme ještě dnes 
připomenout jeho řeč na Slovanském sjezdu 
roku 1848, ve které řekl: „... naší úlohou jest 
a bude svobodu tělem učiniti a pole všeobecné 
osvěty rozšířiti a povýšiti.“

Jiří Janáček

Rozhovory s ochotníky z inscenace „Smím prosit, Dodo?“
JIRKA VONÁŠEK
Co říkáš na úspěch v Dačicích?

Samozřejmě mám radost, i proto, že ono 
dačické představení se nijak neodlišovalo 
od těch, která jsme dosud předvedli na do-
mácí scéně. Překvapilo mě, že i takhle daleko 
od domova jsme měli skvělé diváky a moc jim 
za to děkuji.
Jak se těšíš na celostátní kolo ve Volyni a co 
od něj čekáš?

Pokud jsem dobře pochopil 
vyjádření poroty, tak náš postup 
není automatický, ale máme pouze 
doporučení. Jestliže organizátoři 
doporučení vyslyší, zúčastním se 
rád. Porota sice bude přísnější, ale 
určitě se tam setkáme se spoustou 
úžasných lidí a budeme mít dlouho 
nač vzpomínat.
Máte s Henrim, kterého hraješ, 
něco společného?

Henri je takový hajzlík, který 
zcela bezostyšně manipuluje se 
svým nejbližším okolím, pokud mu 
to může přinést prospěch. Když se 
zamotá do vlastní lži, vymotá se pomocí tří 
jiných. Neuvěřitelně hladce proplouvá živo-
tem, a pokud se mu povede zvrhnout lahvičku 
inkoustu na koberec, stanou se hned druhý den 
koberce s modrou skvrnou hitem. Člověk ho 
přes to všechno má rád a přeje mu, aby získal 
dědictví po tetě, lásku Elsy i respekt otce. Tohle 
mu dali do vínku autoři, zbytek charakteru už 
jsem mu propůjčil ze sebe, protože sebe zahraje 
každý vždy nejsnáz.

V čem se s Henrim naopak nejvíce lišíte?
Nepoužívám tolik vulgarismů a nejsem 

takový kurevník. (Slovo „takový“ by se mělo 
vynechat. - pozn. manželky)
Jak se ti hraje s Mirkou, se kterou tvoříte 
v inscenaci pár?

S Mirkou už jsme si milenecký pár zahráli 
v Brouku v hlavě a je čirá radost si to po téměř 
dvaceti letech zopakovat. Ta výhoda spočívá 
hlavně v tom, že už se po těch letech známe 

a víme, co od sebe můžeme očekávat. To 
ostatně platí i pro ostatní spoluhráče (nakonec 
s Vojtou tvoříme pár rovněž, viď Dodo…) Ta 
léta, co se známe, se na kvalitě představení 
rozhodně promítla.
Za dobu, co působíš v našem spolku, jsi hrál 
v mnoha inscenacích. Je pro tebe “Dodo” 
v něčem jiný oproti těm předchozím?

Je to mé první představení, kdy nám 
v nacvičování bránila vládní nařízení, zákazy 

shromažďování, a podobně. Vždyť od první 
zkoušky už uplynuly čtyři roky! Několikrát 
jsme se dokonce sešli ilegálně a pivo jsme 
museli na zkoušku pašovat. Divadlu to ale pa-
radoxně prospělo, protože když jsme po čtvrt-
letní vynucené pauze znovu začali omílat text, 
který už jsme kdysi uměli, každý už byl líný 
dívat se znovu do scénáře, takže se text omílal 
a omílal, až se z něho omlelo vše nepotřebné 
a rušivé, a ty původně krkolomné věty se na-

jednou změnily ve vtípky, nebo alespoň 
repliky, které netahají za uši.
Jak bys využil milion eur, kdybys je 
zdědil, jako je zdědil Henri?

Asi jako každý, kdo přijde k peně-
zům bez vlastního přičinění – rozházel 
bych je za zbytečnosti. Momentálně 
bych asi nakoupil zemědělskou půdu 
a traktory, aby můj syn nemusel sedět 
u Farming simulatoru, a mohl si to 
zkusit doopravdy. To by ale vlastně 
bylo docela rozumné využití...

VOJTA KOVÁŘ
Co říkáš na úspěch v Dačicích?

Je to paráda! Poslední roky byl vždy 
v Dačicích nějaký úspěch, ale tohle se nikdy 
nestalo. Mám i pocit, že žádné divadlo v his-
torii festivalu/soutěže to v Dačicích takhle 
„neovládlo“. Jsem nadšený, potěšený a hrdý 
na své kamarády(ky)/kolegy(ně).
Jak se těšíš na celostátní kolo ve Volyni a co 
od něj čekáš?

Velmi se těším. Očekávám parádní výlet 
s přáteli doplněný o tajtrlíkování na jevišti. A to 
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je to, co chci. Další postup je mi „šumák“. To, 
že budu s lidmi, které mám rád, dělat věci, které 
mám rád, je pro mě alfou i omegou.
Máte s Dodem, kterého hraješ, něco společ-
ného?

Jenom asi skoro všechno. Věk, povahu, 
lásku k cyklistice a videohrám (videohry, které 
vyjmenovávám jsou opravdu mé oblíbené), 
otylost, divokost, malou míru vyčůranosti 
a drzosti... V současné době navíc též bydlím 
znovu u rodičů...
V čem se s Dodem naopak nejvíce lišíte?

Nejsem zkrachovalý herec, nýbrž mám 
stabilní zaměstnání... A to je asi všechno.
Se kterým z kolegů se ti v této inscenaci hraje 
nejlépe?

Se všemi, ale kdybych musel volit jedno-
ho, tak s Jirkou Vonáškem. Jsme přátelé roky 
(opravdu 18 let, jak je zmiňováno ve hře) 
a jsme na sebe naladěni. Umíme spolu fungo-
vat, jako kdyby se to dělo doopravdy. Nemusím 
s ním řešit, zda si vše pamatuji, protože mám 
jistotu, že to s Jirkou zahraji, i kdyby se mi 
vyloženě nechtělo.
Vzal by sis svého nejlepšího přítele, aby mohl 
zdědit obrovskou sumu peněz – ty, jako Vojta?

Samozřejmě! Za 1 000 000 EUR bych si 
vzal i krásnou, chytrou, hodnou, milou a ši-
kovnou holku.
Za dobu, co působíš v našem spolku, jsi hrál 
v mnoha inscenacích. Je pro tebe “Dodo” 
v něčem jiný, oproti těm předchozím?

Je víc Vojta, než ostatní předešlé role... 
Udělal jsem si ho takového.
Co bys vzkázal lidem, kteří inscenaci “Smím 
prosit, Dodo?” ještě neviděli?

Aby se přišli podívat. Nejenom na „Doda“, 
ale i na ostatní divadla SDO Blatná (připra-
vované divadlo „Klec bláznů“). Divadlo je 
život... Strčí „do kapsy“ všechny fi lmy a tele-
vizní pořady. Divadlo „dejchá“ a mění se před 
očima, balancuje na hraně průšvihu a úspěchu, 
žije okamžikem a nedá se opakovat stejně; a to 
žádný sebelepší pořad nebo fi lm neumí.

VAŠEK CHENÍČEK
Co říkáš na úspěch v Dačicích?

Úspěch na divadelní přehlídce v Dačicích 
a doporučení odborné poroty pro náš soubor 
na národní přehlídku ochotnického divadla 
považuji za fenomenální a historický úspěch 
našeho spolku. Nabízí se odpověď „konečně 
se to povedlo“, protože náš spolek v minulosti 
v Dačicích soutěžil i s jinými, neméně kvalit-
ními inscenacemi. V této poloze je to obrovská 
odměna pro celý náš spolek. Já osobně jsem 
takový úspěch nečekal, a když jsem přebíral 
čestné uznání za svou roli, tak jsem byl téměř 
šokován, a když nám byla udělována i ostatní 
ocenění, nejen jako spolku, ale i ostatním 
našim ochotníkům, tak jsem měl doslova slzy 
dojetí v očích a nestydím se za to, naopak. 
Opominout nemohu ani skvělé a perfektní 
zázemí (světla, zvuky, inspice atd.), které 
nám naši další členové vytvořili, bez nich 
by to nešlo!

Jak se těšíš na celostátní kolo ve Volyni a co 
od něj čekáš?

Těším se velmi, zejména na to, jak to 
na této úrovni vypadá v pohledu na ostatní 
soubory. Očekávání z pohledu naší inscenace 
velká nemám, myslím, že ocenění získané 
v Dačicích je samo o sobě vysoké a na národní 
přehlídce bude konkurence, pokud se to tak 
dá nazvat, značně vyšší a budou vystupovat 
i některé téměř profesionální soubory, tudíž 
se nabízí odpověď sportovní terminologií – 
můžeme jen překvapit. Já osobně se s pokorou 
těším a budu se jako vždy snažit předvést 
v rámci vlastních možností dobrý výkon 
v zájmu a pro úspěch celku.
Máte s Norbertem, kterého hraješ, něco 
společného?

Norbert má rád své přátele, to je na této 
postavě asi to nejpozitivnější, s tím jsme si 
podobní. Já přátele potřebuji k žití a Norbert 
také. Mám také rád trochu štiplavý humor, po-
dobně jako Norbert. Jinak jsme charakterově 
zcela odlišní. Pro mne jsou takovéto postavy 
během mého téměř čtvrt století trvajícího 
působení v ochotničení poměrně typické, vět-
šinou hraji vychytralé postavy nebo hajzlíky, 
protiklad k mému životnímu postoji, aneb viz 
odpověď na další otázku.
V čem se s Norbertem naopak nejvíce lišíte?

Norbert je postava tak trochu vychytralá 
z pohledu jeho profese, ze všeho se snaží 
něco takříkajíc vytřískat. V tomto pohledu 
je to můj přesný protiklad, neboť takovéto 
vlastnosti u lidí nemám rád. Můj náhled na žití 
není zištný, ale takový, abych sám před sebou 
dokázal obstát s čistým svědomím. Zásadní 
rozdíl je i v tom, že bych vůči ženám rozhodně 
nepoužil slova, která v této roli Norbert pou-
žívá, to je mi značně proti srsti a proti mému 
přesvědčení.
Která postava z inscenace je ti nejsympa-
tičtější?

Hodnotit postavy v této inscenaci z po-
hledu sympatií je pro mě osobně trochu pro-
blematické, minimálně v pohledu na postavu 
Norberta, kterého hraji já, ten mi sympatický 
moc není. Jinak je to u ostatních postav, jeli-
kož by tato hra šla naprosto v klidu napasovat 
na běžné reálie života, pak by mi nebyl moc 
sympatický ani Henri a jeho volnomyšlenkář-
ský přístup k životu v pohledu na vztahové 
záležitosti, benevolentnější bych pak asi byl 
v případě Doda a jeho „neukotvenosti“ na pra-
covním trhu a touze po hereckém či tvůrčím 
úspěchu, postavě Edmonda náleží respekt 
za jeho otcovskou starostlivost a Elsa, ta mi 

pak tudíž vychází jako TOP postava z pohledu 
mých sympatií.
Jak hodnotíš Jirku Mikeše jako režiséra?

Jiří jako náš principál pro nás vymyslel 
tento výborný repertoár a myslím, že se per-
fektně trefi l i do výběru herců, aniž bych tím 
chtěl hodnotit sám sebe, to mi nepřísluší. Vy-
zdvihnout musím trpělivost, s jakou zkoušení 
pojal, a také trochu jistou míru bezstarostnosti 
a naprosté pohody, s jakou ke zkoušení při-
stupoval. Trpělivostí ve zkoušení - tím mám 
na mysli i ony porodní bolesti, se kterými hra 
lezla na světlo světa, protože zkoušky začaly 
v lednu 2019 a byly přerušeny covidovými 
vlnami a opatřeními, která nám zkoušet 
nedovolila a premiéra se tak konala po více 
než 3,5 letech od „první čtené“. Ochotničení 
znamená také to, že je člověk ochotný dělat 
něco na úkor svého volného času a kolikrát 
tento čas se všemi sladit tak, abychom se 
sešli, je náročné a Jiří měl v tomto s ohledem 
na hektiku dnešní doby velké pochopení. 
Každopádně mu náleží mé velké poděkování!
Za dobu, co působíš v našem spolku, jsi hrál 
v mnoha inscenacích. Je pro tebe “Dodo” 
v něčem jiný, oproti těm předchozím?

Pravda je, že pro mě osobně je to už 
několikátá role, ale tato je asi doposud mým 
největším „špalkem“. Mým snem v ochotni-
čení byli odjakživa Naši furianti a Lucerna, 
tyto sny se mi díky Fandovi Šatavovi splnily, 
tak co si přát víc. Dalším pak byla nějaká 
komedie, která chytne diváka a ten se bude 
smát a odejde z divadelního sálu spokojen. 
S Fandou jsme před jeho odchodem na věč-
nost jistou jinou komedii zkoušeli, ale bohužel 
jsme ji nestihli dokončit, než Fanda odešel, 
a tak já osobně tento náš letošní úspěch věnuji 
jemu i jako poděkování za to, že mě do našeho 
spolku kdysi dávno přivedl. Smích a potlesk 
diváků je to, co nás nabíjí a co nás vede 
k tomu, abychom vůbec zkoušeli a u inscena-
ce „Smím prosit, Dodo?“ se zrovna tohle více 
než povedlo a za to jsem moc rád. Inscenace 
vybočuje z řady těch ostatních právě tím 
svým úspěchem i mimo domovinu. Jinak je 
podobná z pohledu nadšení herců a vynikající 
party, která se sešla, nepochybně minimálně 
stejně jako u jiných našich her v minulosti, 
ale tady si asi prostě všechno sedlo tak, jak 
mělo o malinko víc.

Dokončení rozhovoru s Mirkou Novou 
a  Jiřím Mikešem zveřejníme v příštím čísle 
Blatenských listů.
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Den Země s ornitologem na ZŠ J.A.K. Blatná
Žáci 4. tříd a přípravná třída prožili 24. duben 

zkoumáním přírody. Držíme se totiž hesla, když 
chceme přírodu chránit, musíme ji dostatečně znát. 

Během dopoledne jsme došli k několika rybníkům. Dalekohledy jsme 
pozorovali potápku roháče, kachny divoké, poláka velkého a poláka 
chocholačku. Také jsme si zahráli hru s poznáváním ptáků. U rybníka 
Topič jsme měli schůzku s ornitologem Zdeňkem Voborníkem, který 
nám zajímavě vyprávěl o polácích velkých, ale také o kroužkování 
ptactva. Zblízka jsme si prohlédli sýkoru koňadru, šoupálka krát-
koprstého a brhlíka lesního. Během dopoledne jsme ještě vytvořili 
malý herbář do zápisníku a zakončili ho opékáním vuřtů. 

 Byl to pro nás den plný zážitků a nových poznatků o přírodě. 
Mgr. Pavla Voborníková

Dříve ulice růží, dnes ulice hrůzy
Jak se nám žije ve Fügnerově (dříve Růžové) ulici?

Od časného rána projíždějí naší ulicí v obou směrech kamióny 
a množství nákladních i osobních aut.

Jak je to s bezpečností? Na naléhání obyvatel ulice byl před lety 
zřízen jeden přechod. Ten je však vhodný jen pro chodce, hlavně stu-
denty SOŠ, kteří jdou na vlak. Chodci, kteří jdou nakoupit k sokolovně, 
musí přecházet tam, kde žádný přechod není.

Při nedodržování předepsané rychlosti (a tu zde řidiči velmi často 
překračují) jsou chodci ohroženi. Právě tak jsou ohroženi i cyklisté, 
které neukáznění řidiči předjíždějí i v pravoúhlých zatáčkách u so-
kolovny a u Nohavického mostu. Mnozí cyklisté tak ze strachu jezdí 
po chodnících, kde zase oni ohrožují chodce, ale i sebe. Donedávna 
za to dávala Městská policie důrazná napomenutí, ne-li pokuty, dnes 
jen němě přihlíží.

A teď k údržbě 
zeleně ve Fügne-
rově ulici. Chlubí-
-li se pan místosta-
rosta Ounický, jak 
je město krásně 
u p r a v e n é ,  j a k 
krásné jsou květi-
nové záhony, jděte 
se do naší ulice 

podívat. Záhony růží jsou prorostlé trávou a travnaté plochy jsou 
neposečené a samý plevel.

„Oprava“ zeleného pruhu před Böhmovou vilou dopadla žalostně. 
Tam, kde bývala tráva, je dnes ošklivý hnědý mulč, a to o 20 cm níž, 
než bývala úroveň trávy. Proto z něj trčí betonové ukotvení zrcadla 
a dopravní značky jako majáky, které nás varují, abychom se místu 
raději vyhnuli.

Technické služby neudržují v čistotě ani vozovku, konkrétně okraje 
při chodnících. Je tam takový nános hlíny a zbytků zimního posypu, že 
rostlinstvo z přepl-
něného zeleného 
pruhu chodníku 
plavně prorůstá až 
na silnici, ale i ně-
kolik decimetrů 
do dláždění chod-
níku. Brigádníci, 
které pošlou jed-
nou za rok vozovku uklidit, odvedou tak mizernou práci, že to vypadá, 
jako by se nic neuklízelo. Výsledek se nekontroluje.

Smutné je, že tento stav trvá už několik roků, a přes upozornění 
– náprava žádná.

Kde je více než padesát let slibovaný obchvat Blatné? A kde je ales-
poň částečný odklon dopravy přes spojku hajanské silnice s plzeňskou?

Příjezd do našeho města Fügnerovou ulicí je opravdu nevábnou 
„vizitkou“ Blatné. Z naší dříve krásné rezidenční ulice je jen prašná, 
špinavá a zanedbaná průjezdovka.

Autoři: Jitka Sladká a Miroslav Klouda
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Akce 
14. 5. 18.30 h

Libor Mertl

20. 5. 18.30 h
Prago Union + DJ Ba2s

28. 5. 19 h

30. 5. 18 h

Kino 
12. 5. 20 h

17. 5. 19 h
Noc 12.

19. 5. 20 h

24. 5. 19 h

26. 5. 20 h

31. 5. 19 h
Cool Girl

Úterý 14 h

16. 5. 16.30 h 

21. 5. 13 h

22. 5. 18 h

23. 5. 17 h

Kavárna

 

26. 5. 17 h

Kavárna

 

30. 5. 16.30 h

17 h

18 h

19 h

17–19 h

Kulturní
kalendář
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30. 6.  20 h
MALÝ PRINC

1. 7.  9—20 h

1. 7.  20.30 h

 

 

 

15 h

15.30 h

Kulturní Plantáž Blatná

kulturniplantazblatna

www.plantaz-blatna.cz
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port
Medailové kuželkářské 
zpravodajství

Jak jsme avizovali v minulém vydání, 
konec dubna a začátek května je každoročně 
vrcholem sezóny v kuželkářském sportu. 
Ti nejlepší ve všech věkových kategoriích 
poměřují své síly na MČR. Blatná vyslala 
v uplynulých dvou víkendech své zástupce 
na turnaj žákyň do Třebíče a juniorů do Kame-
nice n. Lipou. Vrcholem pro oddíl však bylo 
pořádání šampionátu dorostenek i s účastí 
domácí naděje.

MČR žákyň
V sobotu 29. a v neděli 30. dubna se 28 

nejlepších starších žákyň sjelo do Třebíče. 
V sobotu odehrály turnaj na 100 hodů. Loň-
ská vicemistryně republiky v této disciplíně 
Beáta Svačinová shodila 442 kuželek. V těžké 
konkurenci stačil tento kvalitní výkon na vel-
mi hezké 5. místo, čímž získala vstupenku 
do nedělních bojů. Druhá blatenská reprezen-
tantka Adriana Fürstová strefi la 381 kuželek, 
obsadila 22. místo a postup ji bohužel unikl.

Další den následovala soutěž ve sprin-
tu, který se hraje pavoukovým systémem, 
a do kterého postupuje 16 nejlepších hráček 
ze soboty. V 1. kole nastoupila Beáta proti 
12. hráčce z předchozího dne. Tento souboj 
ovládla jednoznačně 2:0 na dráhy a postou-
pila do čtvrtfi nále. Rovněž zdejší duel plně 
kontrolovala. V semifi nále narazila na hráčku 
ze Slavonic. Jihočeský souboj dospěl po 2 vy-
rovnaných drahách do tříhodového rozstřelu, 
ve kterém Beáta suverénně zvítězila. Finále 
nabídlo střetnutí Blatné a Zahořan. I tento ne-
smírně vyrovnaný souboj dospěl do rozstřelu, 
ve kterém ale měla více sil soupeřka. Beáta 
tak sice neobhájila loňské vítězství, 2. místo 
je ale úžasným výsledkem a skvělým rozlou-

čením s žákov-
skou kategorií. 
Navíc v kom-
binaci obou dnů 
se Beáta stala 
nejúspěšnější 
hráčkou mist-
rovství. Gratu-
lujeme! 
MČR juniorů

O  t ý d e n 
p o z d ě j i  n a -
stoupili junio-
ři i s mistrem 

kraje Karlem Koubkem. V této kategorii se 
hraje jiným systémem, ze sobotní kvalifi -
kace na 120 hodů postupuje do nedělních 
bojů nejlepších 16, kteří následně hrají 

stejnou disciplínu. Sobota vyšla Karlovi 
na výbornou. Se skvělým výkonem 607 
poražených kuželek se ráno zařadil na 
1. místo, na kterém po celý den zůstal.

Druhý den to ale vypadalo, jako by se 
Karel v sobotu vyházel. Výkon 548 kuželek 
je sice pěkný, ale stačil na 12. místo. Konečná 
6. příčka v kombinaci je však vynikající, když 
Karel potvrdil i v konkurenci hráčů česko-
-slovenské Interligy nebo rakouské Superligy 
své kvality. Také pro Karla to bylo poslední 
mistrovství v této kategorii, od nové sezóny 
už bude bojovat mezi muži.

MČR dorostenek
Poprvé v historii pořádal blatenský oddíl 

MČR jakékoliv kategorie. A hned té, ve které 
domácí hráčka Monika Kalousová obhajovala 
loňské vítězství. Několikatýdenní úsilí členů 
oddílu o připravení co nejlepšího šampionátu 
se více než vyplatilo. Po oba dny mohli diváci 
vidět neuvěřitelné výkony korunované Moni-
činým úspěchem.

Pro dorostenky platí téměř stejný hrací 
systém jako pro žákyně, tzn. že už v sobotu se 
hrálo o cenné kovy. Monika nastoupila ve dru-
hé čtveřici hráček. Svůj boj zakončila s 571 
kuželkami, což je sice velmi kvalitní výkon, 
ale už po odehrání bylo jasné, že skončí bez 
medaile. Tak skvěle se hrálo od samého začát-
ku. V průběhu dne přibývaly další znamenité 
výsledky, a tak Monika obsadila 10. místo, 
čímž se bezpečně kvalifi kovala do nedělního 
sprintu. Není bez zajímavosti, že vítězka 
z Nové Bystřice zahrála téměř nadpozemský 
výkon a s 624 kuželkami stanovila nový 
rekord kuželny.

Nedělní sprint zahájila Monika soubojem 
se 7. sobotní hráčkou. První dráhu musel 
rozhodnout až rozstřel, který je plánovaný 
na jediný hod, ale vzhledem k tomu, jak obě 
dorostenky hrály, tajenku rozřešil až 3. hod. 
V tom byla úspěšnější blatenská sportovkyně. 
Druhou dráhu vyhrála Monika bez problémů 
a šla tak pavoukem dál. Ve čtvrtfi nále se utkala 
se svou velkou kamarádkou z Chýnova, což 

souboj ještě vyšperkovalo. Na úvodní dvacítce 
Monika zvítězila o pouhou 1 kuželku, na té 
druhé byl již její náskok větší a postoupi-
la do semifi nále. Zde soupeřila s hráčkou 
z Podbořan, které nedala příliš šancí a souboj 
k velké radosti mohutně povzbuzujících rodi-
čů, kamarádů nebo spoluhráčů z týmu ovládla 
poměrem 2:0. Ve fi nále se setkala s v letošní 
sezóně dlouhodobě nejlepší českou doros-
tenkou z Náchoda. Ta potvrdila své kvality 
a porazila Moniku na obou drahách. Konečné 
druhé místo je pro Moniku výborným vý-
sledkem podpořeným domácím prostředím. 
Vítězkám pak předal poháry místostarosta 
Blatné pan Pavel Ounický. Tímto bychom 
chtěli poděkovat městu za dodání cen.

Oba víkendové dny se nesly ve velmi 
přátelské atmosféře utvořené hráčkami, jejich 
rodinnými příslušníky, trenéry, členy pořá-
dajícího oddílu nebo blatenskými fanoušky. 
Vězte, tolik lidí na kuželně ještě nikdy neby-
lo. Všechny, kdo se na organizaci obou dnů 
podíleli, pak jistě potěšila závěrečná slova 
zde přítomného předsedy České kuželkářské 
asociace, který byl mile překvapen, jak hladce 
všichni od běžců přes technický dozor, zapi-
sovače výsledků po kantýnské celý víkend 
napoprvé zvládli. Jak sám poznamenal, ani 
zdaleka to není pravidlem.

Dosavadní medailový zisk nemusí být 
defi nitivní, o víkendu 13. a 14. května bude 
mezi seniory v Šumperku bojovat Dan Lexa. 
Tak mu držte palce!

Za Kuželky TJ Blatná Lukáš Drnek

Beáta a Adriana s trenérem 
Z. Svačinou

Monice předává cenu místostarosta

Válka nervů nad šachovnicemi v Čečelovicích
(dokončení z minulého čísla)
Dvakrát přijel, dvakrát zvítězil

Stejně jako loni opanoval čečelovický velikonoční turnaj v ša-
chu přespolní borec- Martin Kubů z Buzic. Ale nic není zadarmo. 
„ Byla to fakt dřina. Možná bych radši skládal fůru uhlí nebo šel 
se sekerou do lesa,“ poznamenává potem zborcený, ale neskutečně 
šťastný šampión, který tuhle záležitost bere vskutku vážně. Odmě-
nou za psychicky vyčerpávající výkon mu vedle zlaté medaile byl 
po právu dárkový balík.

Pomyslná stříbrná šachovnice se stala majetkem Milana Ko-
váře ze Strakonic- jinak ale rodáka z této oblasti. Na třetí příčce 
výsledkového žebříčku tentokrát stanul Luboš Severín ze Skaličan.

S prázdnou neodešel z turnaje ale vůbec nikdo. Závěrem si 
účastníci pěkného velikonočního odpoledne udělali společnou Vítěz turnaje
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fotografi i a jako správní sportovci si stiskli 
ještě jednou ruce.

Srdečné poděkování náleží všem spon-
zorům turnaje. Předně pak obci Čečelovice 
a nájemci hospody panu Miloši Hruškovi 
a jeho partnerce.

Jak vidno, lidé k sobě stále dokáží najít 
cestu. Šachy pak představují jednu z nespa-
nilejších a nejvznešenějších způsobů komu-
nikace mezi nimi. Ne nadarmo se nazývá 
královskou hrou!

Vladimír Šavrda  

Mačkovská kaplička se stala ústředním bodem 
běžeckého závodu na čtyři kilometry
Vytrvalci všech kategorií zde vítali jaro.

Mačkov - Nádherně prosluněné sobotní 
odpoledne vylákalo závěrem dubna do Mač-
kova u Blatné 38 běžců všech věkových kate-
gorií. Konal se zde 6.ročník amatérského zá-
vodu na čtyři kilometry, přiléhavě nazvaného 
„Od kapličky ke kapličce“. Lehkonozí borci 
se totiž registrovali a startovali v sousedství 
sakrální památky na místní návsi, k níž se také 
okruhem vraceli zpět.

Všude panovala dobrá nálada a přátelská 
atmosféra. Sluneční paprsky neskutečné 
intenzity všeobecnou pohodu ještě umoc-
ňovaly. Navíc měly pozitivní vliv na energii 
všech přítomných běžců, z nichž mnozí měli 
pocit, že teď po řadě uplakaných dní mohou 
„skály lámat“.

Hned počáteční úsek dokonale roztrhal 
startovní pole. Vedl totiž strmě do kopce. Ji-
nak ale šlo prakticky o jediný „kámen úrazu“ 
na trase, kde plíce zažívaly pěknou turbulenci.

Podle očekávání stejně jako loni přetnul 
cílovou čáru první Ondřej Hulač (43 let) 
z Buzic. Dosáhl vynikajícího času 15 minut 
53 vteřin. Ondra vedle běžeckých úspěchů 
proslul v minulosti také jako skvělý cyklistic-
ký závodník. Pro sport byl prostě od přírody 

předurčen a inten-
zivními tréninky 
talent od Boha roz-
vinul k naprosté 
dokonalosti.

Hned za ním 
doběhl další „pří-
rodní úkaz“- Lu-
boš Šimeček (15 
let) z Blatné. Jeho 
výsledek zasloužil 

o to větší uznání, že se dva měsíce dostával 
ze zranění a nemohl trénovat. „Jinak hraju 
fotbal,“ upřesnil stoprocentně propocený 
závodník po vydýchání, „Věděl jsem, že to 
po tak dlouhé pauze nebude ono - nicméně 
jsem udělal všechno, co jsem mohl, abych 
vyhrál.“ V Mačkově běžel podruhé: „Tenkrát 
při premiéře před pěti lety jsem se neumístil,“ 
podotýká. Podle něho byl počátek závodu 
hodně náročný a běh po louce strastiplný, 
protože měla silně podmáčený charakter.

Bronz toho sportovního odpoledne v Mač-
kově byl souzen dalšímu výbornému běžci 
Radku Matasovi (37 let) z Blatné.

Mezi ženami se rozhodně neztratila Marie 
Vyorálková ze Sedlice. Po doběhu se svěřila 
s tím, že se tomuto sportu aktivně věnuje pět 
let: „Absolvuji cca pět až šest závodů v roce. 
Většinou se umístím na medailových pozi-
cích - jen první jsem ještě nebyla,“ prozrazuje 
s úsměvem Marie Vyorálková.

Z e  S m e t a n o v y 
Lhoty dorazili do Mač-
kova se svým otcem 
bráškové Jakub (13 let) 
a Honza (11 let) Lesá-
kovi.  Oba prý chodí 
na atletiku. Mladší 
Honza má vedle toho 
další hobby: „Za sport 
ještě hraju fl orbal. Ji-

nak cvičím v družstvu dobrovolných hasičů 
a proháním bubny,“ hrdě se hlásí ke svému 
pestrému repertoáru. Oba vytrénovaní mlá-

dežníci se shodli na tom, že úvodní kopec 
mohl být ještě horší: „Jen bylo podle mého 
na běh docela horko,“ dodává starší Jakub. 
Příští rok prý poběží s kluky i otec Ondřej.

Výsledková listina nedlouho po skončení 
závodu vydala tato fakta: Ženy- 1. Lucie 
Mošovská , 
2. Marie Vy-
orálková, 3. 
Martina Šin-
delková. Dív-
ky- 1. Adéla 
Polívková, 2. 
Zuzana Máz-
drová, 3. Sára 
Š e b k o v á . 
Chlapci- 1. 
Vojta Klimeš, 
2. Dominik 
Horvá t ,  3 . 
Jakub Lesák. 

 
 
 
 
 
 

V kategorii senioři běželi dva závodníci- 1. 
Petr Vyorálek (65 let), 2. Jiří Scheinherr (72 
let).

Pro závodníky byly připraveny vskutku 
hodnotné ceny, včetně trofejí.

Běh patří zcela jistě mezi fyzicky náročné 
sporty. Proto si zaslouží každý jednotlivec, 
který mu „ upsal duši“, obdiv a uznání. A ob-
rovské nasazení, co k tomu patří, bylo zřetelně 
viditelné i tady v Mačkově!

Vladimír Šavrda 

Dobrý plán, ale 
jsme už ve skluzu

Blatenské hřbitovy a plán parkové 
úpravy starého hřitova s hroby význam-
ných blatenských rodáků a občanů. Zá-
znam usnesení městské rady z prosince 
1990, jak ho zveřejnily Blatenské listy 
v únoru 1991 ve svém 2. čísle na str. 3.
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Výsadba nových stromů na třídě 
J.P.Koubka

V Blatné pokračuje pokládka dalších 
chodníků - tady je to na Paštické

Na několika místech Blatné jsou vysazeny záhony jarních květin - například
i u Domova důchodců. Několik čtenářů volalo do Blatenských Listů a chtělo 

vyjádřit svůj dík Odboru životního prostředí za tuto krásu
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ČČeský svaz žen Sedlice Vás zve na výlet do  

Bohemia sekt ve Starém Plzenci. 

 

Odjezd ve středu 24.května ve 12.30hod z náměstí TGM v Sedlici  

 

Ve 14hod půjdeme na exkurzi a ochutnávku.  

Na cestě zpět se zastavíme na zákusek a kávičku.  

Příjezd do Sedlice kolem 18.30hod. 

 

Cena pro členky ČSŽ Sedlice 350Kč. Ostatní 400Kč.  

Pouze pro osoby starší 18 let.  

Rezervace na 773 991406 

Ocelové nervy, železné svaly, odvážné srdce - všech 
těchto předností se dostává ve vrchovaté míře 
profesionálnímu cyklokaskadérovi Tomáši Eiblovi 
z Děčína
Na jarním cyklistickém rojení v Buzicích u Blatné to svou perfektní 
exhibicí názorně dokázal. 

Na svém věrném trialovém kole se 
cítí nejlépe a je v jeho sedle pánem každé 
situace. Pro něho není nejkrásnější pohled 
na svět z koňského sedla, nýbrž z posedu 
nad řídítky neživého prostředníka na cy-
klokaskadérství. Jmenuje se Tomáš Eibl 
(33 let), žije v Děčíně a s trialem dokáže 
hotové zázraky.V Buzicích u Blatné 
na cykloturistické akci „ Odemykání cyk-
listických studánek“ měl svou premiéru 
na ploše strakonického okresu. Během 
půlhodinové show na dvoře hospůdky 
„U Čiláka“ si kaskadérskými kreacemi získal kompletně veškeré 
publikum. Přispěl k tomu jistě i fakt, že sám celou exhibici zajímavě 
komentoval a do trialového představení zapojil živě i své diváky. 
Vše zpečetil dlouhou autogramiádou, kdy se fanouškům zvěčňoval 
na podpisové karty.

Kdo je ale Tomáš Eibl a jak ke svým sportovním mistrovským 
ostruhám přišel?

To si přečtete v dokončení článku V. Šavrdy dalším čísle Blaten-
ských listů.

Prodej slepiček
Červený Hrádek prodává slepičky typu Tetra hnědá, 

Dominant všechny barvy, Green Shell - typu Araukana a Dark 
Shell - typu Maranska, cena od 249,- Kč/ ks

Prodej: 23.5. a 29.6. 2023
Blatná – zastávka u Penny –  11.30 hod.

Výkup králičích kožek - cena dle poptávky, 
doprava 189,- Kč za celý nákup,

doporučujeme objednávat!

Info: Po-Pá 9.00-16.00 hod., tel.601 576 270, 728605840 
www.drubezcervenyhradek.cz 
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REALITY BLATNÁ – RNDr. PETR KERNDL
B. Němcové 29, 388 01 Blatná 

32 let praxe na realitním trhu!
Tel.: 604 518 400, 383 42 35 22

Všechny nabídky na: www.realityblatna.cz .
– HLEDÁME pro konkrétní zájemce další domy, chalupy, 

chaty, byty, pozemky, lesy … v jakékoliv lokalitě.
Nabídněte - RESPEKTUJEME VAŠI CENU!

Zajistíme Vám bezstarostný prodej. 
Prezentace na největších realitních serverech

a právní servis ZDARMA! Ocenění nemovitostí.
Smlouvy o převodu nemovitostí - darovací, kupní, směnné... 

Zavolejte k bezplatné konzultaci a využijte služeb nejdéle
působící realitní kanceláře v regionu. 

Vážíme si důvěry, kterou nám projevíte!

Společnost Alfabeton s.r.o. 
Blatná

přijme do hlavního pracovního poměru pracovníka/
pracovnici na pozici

dispečer/dispečerka provozu 
 pracovníka na pozici řidič skupiny C na obsluhu 

domíchávače betonových směsí 
 obsluhu čerpadla betonových směsí.

Velmi dobré platové podmínky, zaměstnanecké benefi ty. 

Bližší informace na telefonu 603 258 299. 
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CHANOVICE

TRHANOV

STABILNÍ RODINNÁ 
FIRMA S BUDOUCNOSTÍ! 

PASSION FOR TIMBER

pfeifergroup.com/cs

We connect people, 
nature and technology.

For better wood solutions.

PRO VÍCE INFORMACÍ 
NAVŠTIVTE NAŠE WEBOVÉ STRÁNKY 
NEBO NÁS KONTAKTUJTE OSOBNĚ

ZAJÍMÁ VÁS, JAK TO U NÁS 
VYPADÁ? NASKENUJTE QR KÓD.

Pfeifer Holz s.r.o.
Chanovice 102
341 01 Horažďovice

Ivana Šimonová
tel. 602 659 522
nabor@pfeifergroup.com

Pfeifer Holz s.r.o.
Trhanov 72
345 33 Trhanov

Marie Chmelíková
tel. 379 414 013
nabor@pfeifergroup.com
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nzerce

 
  

 
 

 
 

 
 

 
 

 

 
 

Hajanka
výroba prošívaných přikrývek

a polštářů, čištění peří
Otevřeno:

Po - Út - ZAVŘENO
St  - Čt - 8.00-11.00
Pá - 14.00 - 17.00

Jinak možno po telefonické dohodě

Hajany 80  Tel.: 732 236 153 www.spanekvperi.cz

Autodoprava Petr Chvátal Blatná
Chlumská 1355 - 388 01 Blatná

+420 603 247 601

www.adchvatal.cz             ad.chvatal@seznam.cz

►  Zemní a výkopové práce, traktorbagr + otočný bagr

►  Dovoz kameniva, písku, betonu

►  Kontejnerová přeprava, pronájem kontejneru,

 odvoz suti

►  TATRA 815 sklápěč  + hydraulická ruka

Přijmeme 1-2 řidiče MKD řidičský průkaz sk. C + E,

mzdové ohodnocení – 41.000 Kč ,

pojištění pracovní neschopnosti, 13. plat, víkendy volné,

stálá práce

Do ordinace praktického 
lékaře v Blatné přijmu 
zdravotní sestru 
na zástup, případně 
další spolupráci (HPP, 
i částečný úvazek). 
Nástup možný ihned, 

optimálně od
června 2023.

Nadstandardní platové 
podmínky  +  da l š í 
benefity (př íspěvek 
na dopravu, stravenky). 
V případě zájmu volejte 
nebo p iš te  na te l . 

724 181 404 

Sedláček

  žaluzie všech         žaluzie všech       
     typů     typů

  sítě proti hmyzu  sítě proti hmyzu

Šilhova 756, 388 01 Blatná
Mobil: 606 212 353, 607 760 407
www.psinterier.cz
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►
►

VÝSTAVBA  A REKONSTRUKCE 
BYTOVÝCH 
I NEBYTOVÝCH OBJEKTŮ
NOVOSTAVBY 
KOMPLETNÍ STAVEBNÍ ČINNOST

+420 737 18 19 19
info@spacesolution.cz

www.spacesolution.cz

BLATNÁ

SpaceSolution s.r.o.
STAVEBNÍ SPOLEČNOST

Autodíly -    
     železářství

MAREK CHVÁTAL

  náhradní díly Škoda 
      + zahraniční vozidla
  autodoplňky, maziva, oleje
  výroba klíčů
  prodej vložek, zámků, kování
    sjednocování a oprava vložek FAB,
      TITAN
  elektrické a ruční nářadí
  vruty, šrouby, hmoždinky, kotvy

Provozní doba: Po-Pá 7.30 - 16.00
 So 8.00 - 11.00

J. P. KOUBKA 81, BLATNÁ
tel: 777 024 366, 383 422 111
e-mail: chvatalm@seznam.cz

Nová služba: broušení nožů, nůžek,
seker a dlát

www.nej.czwww.nej.cz

KVALITNÍ
OPTICKÁ SÍŤ

VÝHODNÉ 
SPOJENÍ 

INTERNETU 
A NEJTV

VOLNÁ DATA
A NEOMEZENÉ 

VOLÁNÍ 

LOKÁLNÍ
PODPORA

MOBIL
pro celou rodinu

TELEVIZE
vlastní výběr programů

200+

299od
Kc
mes.

INTERNET
po optické síti až 500 Mb/s

Pobočka Blatná
Nad Lomnicí 1255, Blatná
sluzby.blatna@nej.cz
488 999 488

Kde si vaší práce 

VISHAY BLATNÁ 

„Tohle není klasická fabrika!“

 

 

 

 

 

 

 

Pronajmu 
dlouhodobě byt 
2+1 (65 m2) 

v Blatné.
Nájem 

10 000Kč/měsíc.
Tel. 

733 213 077 

Hledám hodnou 
ženu na jízdní 

kolo a nejen to. 
Ve věku 45-60 let.

Podm. Češka
Tel.: 739 735 585 
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ELEKTRO
BLATNÁ
ul. Pivovarská 200
PO–PÁ  8:00–17:00
SO 8:00–12:00

www.expert.cz

JSME TU 
PRO VÁS!
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Jen na webu

OSLAVY OSVOBOZENÍ

Projev starosty Blatné, Roberta Flandery
Vážené dámy, vážení pánové

Dovolte mi úvodem abych přivítal a poděkoval za účast na našem vzpomínkovém aktu ukončení 2. světové války 
zástupcům Velvyslanectví Spojených států amerických generální konzulce paní Kelly Kopcial, dále paní Ladě Šelířové 
a jejich ukrajinské kolegyni paní Oksaně Davydovych a v neposlední řadě přivítal i starostku TJ Sokol Blatná paní Blanku 
Malinovou.

Každoročně se zde, na tomto místě scházíme, abychom si připomněli osvobození našeho města a následně celé naší 
vlasti od nacistické okupace. A není to náhoda, že je to před blatenskou sokolovnou, budovou České obce sokolské, 
vždyť sokolské hnutí bylo vždy symbolem svobody a národního uvědomění. Navíc zde byla ubytována i podstatná část 
příslušníků amerických jednotek po osvobození města.

Od osvobození uběhlo již 78 let. Nabízí se otázka, zda je to už, nebo teprve 78 let? V určitém úhlu pohledu platí obojí. 
78 let představuje již tři generace, které se narodily po válce a na našem území naštěstí žádný válečný konfl ikt nezažily. 
To je moc dobře a do nedávna jsme si mysleli, že je to samozřejmost a nedovedli si představit, že by to mohlo být jinak. 
Když mojí generaci vyprávěli prarodiče o hrůzách války bylo to pro nás vzdálené a neskutečné.

Ano, říká se, že čas je nejlepší lékař na rány duše a špatné vzpomínky. Vždyť i my všichni, když vzpomínáme, tak jen 
na to dobré a zlé vzpomínky zakládáme někam hluboko do paměti a nechceme je vytahovat. V tomto případě tomu tak 
však být nesmí. Nikdy nesmíme zapomenout na hrůzy 2. světové války, kterou vyvolalo nacistické Německo. Nesmíme 
zapomínat na hrdinství všech, kteří se podíleli na porážce nacismu.



S úctou a pokorou vzpomínáme na ty, kteří za naši svobodu položili cenu nejvyšší, a to svůj život. Jsou to jednak 
příslušníci všech armád podílejících se na porážce nacismu, domácího oboje a také statisíce civilních objetí na všech 
stranách konfl iktu.

Zde bych velmi rád vyzdvihnul příslušníky Armády Spojených států amerických, kteří osvobodili naše město, jako 
celé západní a část jižních Čech, a nebýt dohody válečných mocností, osvobodili by i další části naší vlasti. Pokud si uvě-
domíme, že to byli převážně mladí lidé, kteří odjeli za oceán bojovat za svobodu Evropy, je jejich hrdinství o to větší. To, 
že se jich velká část nikdy nevrátila domů je oběť, za kterou jim nikdy nedokážeme být dost vděčni.

Ve světle vzpomínek na ukončení 2. světové války, mi přijde neuvěřitelné, že se v dnešní době najde země, která 
vojenskou silou napadne suverénní stát a zabírá její území. Mám samozřejmě na mysli napadení Ukrajiny Ruskem. Ale 
i zde plyne ponaučení z 2. světové války, že tyranii se nesmí ustupovat ani o krok, neboť tyto ústupky nebere agresor 
jako dobrou vůli, ale jako slabost a tu mu nesmíme nikdy ukázat a stát pevně na straně práva a svobody. Z minulosti 
jsme poučeni, zvlášť naše vlast, že ústupky nikam nevedou a pouze podněcují větší agresi.

Chtěl bych poděkovat všem kteří si s  námi přišli připomenout tuto dějinnou událost, navrácení svobody a  míru. 
Zkusme si tedy zde dnes, v tento významný den, každý sám pro sebe, slíbit, že o tuto dějinnou paměť budeme pečovat, 
budeme ji dál rozvíjet, a hlavně ji budeme předávat dál. Jo to náš nikdy nekončící dluh vůči všem hrdinům boje proti 
nacismu.

Všem děkuji za pozornost a na úplný závěr mi dovolte citovat úryvek z knihy Hlasy z hořících domů autorů Romana 
Cílka, Karla Richtera a Přemysla Veverky z části knihy Ležáky. Myslím, že je to neustále pravdivá věta a může být tou 
hlavní myšlenkou našeho setkání.

„Nekonečná je tyranie, když ji lidé dovolí, aby se rozbujela, nekonečné, nekonečné následuje hoře – a nekonečná by 
měla být lidská paměť.“



Fotografi e z oslav osvobození Michal Dvořák
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